
 

 
 
 

SPRÁVA KOMISIE VRCHOLOVÉHO ŠPORTU ZA ROK 2022 
 
 
 

1) Výsledky SENIORI SLALOM: 
 

 
 
V porovnaní s minulým rokom mali seniori podobný počet medailí. Efektívnosť štartov vo 
finále premenených na medailu bola o čosi lepšia. Určite treba vyzdvihnúť naše úspešné 
mikrotímy, ktoré pracujú tak, že môžu ísť príkladom pre ostatných a priniesli pre Slovensko 
medaily z MS, ME a SP. Bohužiaľ stále výsledkovo zaostávame za minulosťou. Už nemôžeme 
hovoriť o generačnej výmene, pretože snáď s výnimkou Paňkovej majú všetci mladší pretekári 



dvoj až troj-ročné skúsenosti s jazdením na svetových pohároch. Dôvodov nevýrazných 
úspechov je viac a určite sa nedajú paušalizovať, pretože u každého pretekára je to iný príbeh. 
Po mojich 20 ročných skúsenostiach s vrcholovým športom by som sa pokúsil vymenovať 
niekoľko postrehov, prečo už slovenský slalom nie je stabilne na popredných miestach: 
 

• Nízko nastavené ciele. Pokiaľ máte nízko nastavené dlhodobé ciele, vaše oči a myseľ 
sa upierajú na toto miesto tzn., že lepší výsledok je skôr náhoda ako plán. Každý 
mikrotím by mal mať nastavené čo najvyššie dlhodobé ciele a zároveň postupne 
napĺňať čiastkové ciele, ktoré smerujú k tým dlhodobým. 

• Zastaralá metodika tréningu. Samozrejme netreba zabúdať na staré osvedčené 
tréningové prostriedky, ale pri mnohých aspektoch tréningu už treba vyhľadať 
odborníka alebo aktívnym individuálnym vzdelávaním posúvať svoju odbornosť 
a metódy čo najďalej. 

• V tíme máme pretekárov, ktorí preskočili vývojové etapy v mládežníckom veku, ktoré 
ich limitujú v ďalšom napredovaní. Ak budú chcieť napredovať, budú musieť urobiť 
krok späť, aby sa mohli zlepšiť nad úroveň v akej sú teraz. 

• Slabý „ťah na bránku“. Ak chcete byť najlepší na svete, musíte robiť takmer všetko 
dokonale a s maximálnym nasadením. To si vyžaduje vystúpiť z „komfortnej zóny“ 
a obrazne „zaspávať a zobúdzať sa“ s vrcholovým športom. 

 
Je to len zlomok postrehov, ktoré ale vo svojom obsahu obnášajú množstvo práce a pre 
mnohých aj zásadné zmeny. Rozhodnutie ako pokračovať je individuálne na každom 
mikrotíme, ale pozor s dopadom na výsledky celého tímu. Preto okrem individuálnych 
víťazstiev a porážok na úrovni mikrotímu je na všetkých členoch reprezentácie aj 
celospoločenská zodpovednosť za výsledky, ktorá nám otvára alebo aj zatvára dvere vo forme 
financií na ďalšie obdobie. 
 
 

2) Výsledky SENIORI CROSS: 
 

 
 
Je pre mňa ťažké nájsť pozitíva na tejto kategórii. Od koncepcie disciplíny až po celoslovenský 
pohľad na túto disciplínu. Preto by som si pomohol citátom od jednej z najlepších súčasných 
kajakárok: „ Mne sa Cross nepáčil, ale je tu a preto ho robím čo najlepšie. Pokiaľ by som sa 



sťažovala na brehu, na vode sa budú rozdávať medaile a benefity s tým súvisiace, takže som 
sa naučila mať cross rada a našla som v ňom zábavu“. 
 
Z môjho pohľadu najvyšší dôraz na cross začne celoplošne narastať na Slovensku po uzavretí 
nominácie na OH v slalome. Predpokladám, že druhé, tretie slalomové lode dajú extrémnu 
energiu do zlepšovania sa v tejto disciplíne. Dovtedy predpokladám, že každý, kto chce byť 
v budúcnosti úspešný, by mal zbierať skúsenosti už teraz. Správanie v kolíznych situáciách sa 
nedá natrénovať pri sporadických štartoch... Bohužiaľ kvôli kolízii s nomináciou na OH v 
slalome budú asi mnohí s účasťou na pretekoch taktizovať. 
 
 

3) Výsledky MLÁDEŽNÍCI: 
 

 
 
Čo sa týka medailí a finálových umiestnení mládežníci získali podobné počty ako v minulom 
roku. Mali sme však viacej víťazstiev. Pre mňa viac ako medaily je dôležité v akom štádiu vývoja 
sú mládežníci pripravení na vrcholový šport po 18 roku života. Doslovne v akom psychickom, 
fyzickom a výkonnostnom stave prichádzajú do mládežníckej reprezentácie. Konkrétne či sa 



ešte môžu v seniorskom veku zlepšovať. Myslím tým, či ich mládežnícka príprava prebehla 
korektne a pretekári nepreskakovali vývojové obdobia, keď všetok čas v príprave venovali iba 
jazdeniu na vode. Či si do seniorského veku už priniesli zranenia a negatívne patologické 
zmeny vo vývoji postúry, ktoré ich budú v seniorskom veku limitovať atď. 
 
Aj z týchto dôvodov sme rozbehli metodické výjazdy po oddieloch,   
v ktorých budeme aj naďalej pokračovať. Edukáciu trénerov považujem za najdôležitejší prvok 
v rámci stratégie celoplošného zdvihnutia výkonnosti pretekárov. Až na niekoľko výnimiek 
vidím práve v metodickom nastavení tréningov mládeže najväčšie rezervy v príprave mládeže 
na seniorský vrcholový šport. Dokonca by som povedal, že jedným z dôvodov zániku talentov 
u pretekárov do 23 rokov je zlá príprava mládežníckych športovcov keď ich výkonnostná 
stagnácia a nemohúcnosť v zlepšovaní sa, vedú až k frustrácii a odchodu od kanoistiky. 
 
Na druhú stranu veľmi pozitívnym impulzom v sezóne 2022 bolo zistenie, že sa nám 
v mládežníckej kategórii objavilo niekoľko talentovaných mien v kajakárskej aj kanoistickej 
kategórii, ktoré majú kvalitný potenciál. Verím, že sa o nich budeme môcť v budúcnosti oprieť. 
 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave 27.3.2023      Robert Orokocký 
         Športový Riaditeľ 
 
 
 
 


